
De energietransitie in Brachterbeek   

Hoe zien wij de toekomst en wat daaraan voorafging. 

Ontwikkeling is altijd toekomstgericht. Het is echter ook wel eens goed om terug te kijken want 
zonder verleden is en kan er geen toekomst zijn. Laten we maar eens een zestig jaar teruggaan in 
de tijd; de jaren dat de schakelstations in Brachterbeek werden gebouwd, kleiner in omvang dan 
nu, dat wel. Toen al had elektromagnetische straling invloed op onze gezondheid. Maar wie 
maalde daarom, we wisten niet eens wat de gevolgen hiervan waren. We keken graag vooruit naar 
de toekomst en namen de consequenties, die we niet eens reëel konden bepalen, als 
vanzelfsprekend op de koop toe. Ook de opoffering van het landschapsbeeld aan een groot aantal 
masten met dito hoogspanningsdraden, het ijzeren bos, en in de jaren ‘70 de komst van de 
Clauscentrale. 

Als we dan toch terug aan het kijken zijn; in die tijd werd ook asbest als super grondstof verwerkt 
in vele bouwmaterialen, vloerbedekking, remschoenen voor auto’s e.d. Ook toen realiseerde men 
zich niet wat deze stof op termijn voor een gezondheidsschade zou kunnen aanrichten. Nu 60 jaar 
later is asbest in de ban gedaan. In het geval van de invloed van asbest kon beter worden 
aangetoond wat de impact op de gezondheid was. Maar goed, er was méér dat in de latere tijd 
zich uitte als erg ongezond. Nederland rookte als een ketter, je deed gewoon mee, net als 
iedereen. Inmiddels weten we, dat je ziek kunt worden van roken en erger; alleen een causaal 
verband dat je dood kunt gaan door roken is niet aangetoond. Het kan wel van invloed zijn. 

Zo spreekt men nu ook in de dossiers van partijen, dat het ontstaan van leukemie beïnvloed kan 
zijn door en ten gevolge van elektromagnetische straling en hoogspanning doch er geen causaal 
verband is aangetoond. 

Wij worden niet alleen mondiger maar zijn ons er ook meer en meer van bewust dat gezondheid 
een groot goed is. Door de toenemende verkeersdruk ontstaat niet alleen meer geluid met 81 
doden met hartfalen per jaar ten gevolge van het te hoge geluidniveau; maar er komt ook meer 
fijnstof in de lucht. Luchtwegklachten zijn er in onze omgeving meer dan normaal omdat we 
volgens TNO in 2021 gedurende 91 dagen per jaar de vuilste lucht van Nederland hadden 
waardoor 135 ziekenhuisopnames per jaar noodzakelijk waren. 

Het duurt lang voordat we beseffen dat we gedurende jaren en jaren zijn blootgesteld aan zaken 
die een negatieve invloed op onze gezondheid hebben met desastreuze gevolgen zoals kanker, 
gewoon ziek of afwijkingen, longproblemen of gewoon erger, sterven. 

Nu terug naar Brachterbeek: Al meer dan 60 jaar hebben we in onze omgeving dus last van elektro 
magnetische straling. En anno nu hebben we ook véél geluidsoverlast, vervuilde lucht, 
schakelstations, horizonvervuiling mèt masten mèt hoogspanningsleidingen en een dominerende 
Clauscentrale. Wanneer gaan we ons realiseren, dat we al sinds jaar en dag blootgesteld worden 
aan een industriële en ongezonde omgeving en dat we hier iets aan moeten gaan doen? 

Daarom onze inspanningen om invloeden die voor de mens niet goed zijn in te dammen, daarvoor 
staan wij en daarom zijn wij Platform Bezorgde inwoners Brachterbeek. 


